

An Extraordinary Journey to The World Exposition 2010 Shanghai China 青年專列直通上海世博

Collaborating Organisations 協辦機構

The Dragon Foundation

龍傳基金

Shanghai Youth Federation

上海市青年聯合會

Sponsors 贊助機構

Sa Sa International Holdings Limited

莎莎國際控股有限公司

Prince Jewellery & Watch Company

太子珠寶鐘錶公司

Shui On Group

瑞安集團

Hopewell Holdings Limited

合和實業有限公司

Hopewell Highway Infrastructure Limited

合和公路基建有限公司

Commission on Youth, Committee on the Promotion of Education,

The Board of Management of the Chinese Permanent Cemeteries

青年事務委員會、公民教育委員會及華人永遠墳場管理委員會

Gloria Ng Charitable Foundation Limited

吳王依雯慈善基金

Gale Well Group Ltd. / L & T Charitable Foundation Limited

紀惠集團/慧賢慈善基金

Victoria Educational Organisation

維多利亞教育機構

Wai Hung Charitable Foundation Limited

慧洪慈善基金

Manulife (International) Limited

宏利人壽保險(國際)有限公司

Frankie Dominion (Holdings) Limited

嘉利美商集團

Mission Hills Group

駿豪集團

Supporting Organisations 支持機構

MTR Corporation

香港鐵路有限公司

Guangdong Tieqing International Travel

Service (Shenzhen) Company, Limited

深圳市廣鐵青國際旅行社有限公司

"An ideal city combines the best in infrastructure and environmental development. It is the responsibility of all of us to ensure the construction of a harmonious, prosperous and sustainable society."

Poon Kit-wa, Participant

「構建和諧社會是每一個人的責任。理想城市並不單指高樓大廈和先進的設備，還要兼顧社會和環境的發展，才能真正令生活質素得以提高。」

參加者 潘潔華



Experiencing the world

The World Exposition of 2010 was held in Shanghai and was a major event in the tradition of international fairs and expositions. A record number of country pavilions were set up under the theme "Better City, Better Life", showcasing their commitment to environmentalism, innovation and sustainability.

One hundred young people with experience in volunteering, along with 500 young people from low income families, undertook a 6-day journey of a lifetime by travelling by train from Hong Kong to Shanghai. Meeting with distinguished entrepreneurs and leaders and the chance to visit the Expo, helped expand their horizons and perspectives on issues of sustainable development and environmental protection.

Following the journey, a documentary of the journey was released on uCinema to share the experience with other young people in Hong Kong.

踏上意義非凡的體驗學習旅程

中國2010年上海世界博覽會是國際盛事。是次世博以「城市，讓生活更美好」為主題，讓參展國家和地區展現美好生活城市的理想，同時更就環保生活和可持續發展等方面，共同探索新方向。

六天五夜的「青年專列直通上海世博」，動員100多名資深青年義工，陪同500名來自本港低收入家庭或缺乏前往外地交流機會的學生，一起乘坐火車專列，從香港經深圳前往上海，親身走進世博園區和出席專題講座。參加者均對建造未來美好生活作出深入理解和思考，體驗可持續發展及保護環境的重要。

活動結束後，青協青年院線呈獻《珍惜這刻經過》——青年上海世博行首映儀式，重溫旅程的精彩片段。